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Náchod – Devět prapodivných vozítek na čtyřech kolech, poháněných pedály, se prohánělo 

nedělním odpolednem po náchodském náměstí a jeho okolí. Byl to čtvrtý ročník šampionátu 

Evropy závodů vozítek s pedály. 

Tyto oblíbené závody se jezdí po celém světě a evropský šampionát má za sebou už 

jednatřicet ročníků. V České republice tuto zábavu pro dospělé rozšířil Hradečák Evžen 

Vyčichlo, kterého návštěva závodů ve Francii natolik nadchla, že jí zcela propadl. 

 

„Na závodech jsem si nafotil detaily, jako nějaký špión, a podle toho jsem postavil první 

vozítko. Podmínky pro stavbu nejsou nijak složité. Je zadaná pouze maximální délka tři 

metry, šířka jeden metr, jedno sedátko, dva pedály, čtyři kola a brzdy. Každé vozítko musí být 

originál, nesmí být dvě stejné," popsal podmínky pro výrobu Vyčichlo. 

 

Náchodských závodů se zúčastnilo devět posádek, ale pouze tři byly z Čech, zbytek 

závodního pole obsadili Francouzi. O výsledku nerozhoduje jen rychlost, ale důležitou roli 

hraje i vtipnost a úvodní prezentace týmů. Tuto komediální stránku zvládl nejlépe český tým 

vodníků, i když nebyli nejrychlejší, tak je vystoupení posunulo o několik příček nahoru. 

Spiderman jel celý závod naplno 

Od startu se s plným nasazením opřel do pedálů tým Spidermanů, který okruh 350 metrů objel 

sto čtyřicet šest krát a obsadil první místo. Druhá čarodějnice ujela o 20 okruhů méně. Třetí 

příčku obsadil Mario s Luigi. Všichni z Francie. Čtvrtí čeští vodníci ujeli jen 51 kol, ale hodně 

http://nachodsky.denik.cz/galerie/zavody-vozitka-nachod-2013.html?mm=4619361


bodů nasbírali kreativitou. Páté místo obsadil francouzský pirát a šesté česká mašinka Tomáš. 

Na dalším místě byl český lev a za ním týmy slepice na hnízdě a dudy, oba z Francie. 

 

„Závody byly skvělé, jen ty kostky dávaly zabrat hlavně vozítkům, a tak jsme museli 

i opravovat. Jsme parta kamarádů a jezdíme to hlavně pro zábavu. Kdo má čas a chuť, tak 

jede. Vozítko je takový momentální nápad, každý má něco v hlavě, přidá svůj poznatek, a pak 

z toho vznikne takovýto výtvor. Původně, když se to začínalo stavět, tak jsme počítali, že se 

vejdeme tak do deseti tisíc, ale bude v tom skoro jednou tolik. Závody nás baví a byli bychom 

rádi, kdyby se našlo víc zájemců a nebyli jsme závislí na Francouzech," uvedl jeden z pilotů 

mašinky Tomáš Milan Haňáček. 

V republice jsou prý jen čtyři vozítka 

Prozatím jsou v České republice pouze čtyři vozítka, a to je podle nadšenců na uspořádání 

místních závodů málo. „Chtělo by to alespoň tak šest, sedm týmů a nechalo by se to jezdit 

i samostatně, tak aby to bylo trochu živé," dodal Haňáček. 

 

Se svými pocity po dojezdu se podělil i jeden z pilotů českého lva. „Jelo se nám dobře. Už 

včera jsme trénovali v Hradci, kde byl okruh delší. Tady to bylo horší, že se jezdilo po 

kostkách. A taky ten retardér byl dost záludný, to dávalo zabrat hlavně vozítkům. Ale zase 

nebyla nouze o kritické situace, a tak se diváci měli na co koukat. V úterý odjíždíme do 

Francie, kde se jede závod na 24 hodin, tak jsme alespoň trochu natrénovali. To bude hodně 

náročné. Jede nás pět, ale střídat se mohou pouze čtyři řidiči, tak jeden bude náhradník. 

Bereme to jako zábavu, a tak si to pojedeme užít. Náš tým je parta kamarádů, kteří se tím 

dobře baví," řekl David z týmu z Hradce Králové.  

 


